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ZÁPIS 

z jednání Krajského koordinačního výboru Jihočeského kraje 
Dubné 14.09. 2024   

 
 
Řídící aktivu: Martin PALEČEK 
 
Pracovní předsednictvo: Martin PALEČEK-předseda KKV, Mgr. Jarmila MACHOVÁ-
předsedkyně ČSV, Ing. František KREJČÍ-tajemník ČSV, starostka obce Dubné-Božena 
KUDLÁČKOVÁ, zástupce KVS-MVDr. Andrea NOVÁKOVÁ, senátor Ing. Tomáš JIRSA 
 
Účast podle okresů: CB 18/12, JH 21/16, TA 12/10, PI 4/4, ST 6/5, CK 3/2, PT 11/9  
(první číslo je počet přítomných lidí a druhé číslo za lomítkem je počet zúčastněných ZO) 
  

Celkem se zúčastnilo: 75 zástupců okresních a základních organizací ČSV Jihočeského 
kraje 

Podrobně: viz. prezentační listiny podle okresů 

 

PROGRAM 
 

1. Zahájení 
2. Zpráva předsedy KKV ČSV Jihočeského kraje 
3. Vystoupení hostů 
4. Podpora včelařství od Jihočeského kraje 
5. Dotační politika 
6. Statistika z CIS – členská základna v ČR a krajích 
7. Zdravotní problematika 
8. Legislativa 
9. Aktuální problematika našeho kraje 
10. Diskuse 
11. Závěr 
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k bodu1) Řídící aktivu (dále jen ŘA) přivítal přítomné na jednání, představil pracovní 

předsednictvo a seznámil auditorium s organizačními pokyny 

 

k bodu 2) ŘA informoval o akcích organizovaných Krajským koordinačním výborem v roce 

2024. jednalo se o účast na: 1) CZECH FOOD EXPO 2024   

     2) ZEMĚ ŽIVITELKA 2024 

V souvislosti s účastí včelařů na včelařských akcích, jako je např. dnešní jednání krajského 

aktivu se kriticky vyjádřil k malému zastoupení funkcionářů okresů Strakonice a Český 

Krumlov, naopak pochválil okresy Jindřichův Hradec a Prachatice. U ostatních okresů se účast 

pohybuje okolo 50 %. 

 

k bodu 3) Jako první se přihlásil o slovo senátor Ing. Tomáš JIRSA, který pozdravil jednání 

včelařů a ocenil, že se dokáží sejít i v tak nepříznivé povětrnostní situaci k jednání. Ocenil jejich 

práci, která je prospěšná nejen jim, ale především krajině. Vzhledem k situaci poděkoval za 

pozvání a odešel na zasedání krizového povodňového štábu, když ještě před tím předal kytici 

starostce obce paní Boženě KUDLÁČKOVÉ. 

Slova se ujala starostka Dubného paní Božena KUDLÁČKOVÁ, která rovněž pozdravila 

jednání včelařů a kvitovala, že se tato jednání opakovaně vrací do Dubného. Zevrubně hovořila 

o obci jako takové, kde jako starostka je už v pátém volebním období. 

 

k bodu 4) Jihočeský kraj poskytuje každoročně dotaci pro začínající včelaře a dále pak dotaci 

pro okresní organizace ČSV, která pro tento rok činila 500.000Kč. Vzhledem k mimořádné 

povětrnostní situaci nebyl jednání aktivu přítomen žádný zástupce Krajského úřadu. 

ŘA apeluje na všechny okresy, aby včas vypořádaly všechny náležitosti spojené s dotací pro 

tento rok, termín do 15.11. 2024 

 

k bodu 5) Dotační politika – úvodního slova se ujala předsedkyně svazu Mgr. Jarmila 

MACHOVÁ. Poděkovala KKV Jihočeského kraje za organizaci tohoto aktivu 

 a dále pak za organizaci a účast včelařů našeho kraje na celostátní výstavě Země živitelka a na 

Czech food expo 2024. 

Evropské dotace – skládají se ze dvou částí, jedna polovina jde z evropských prostředků a druhou 

polovinu poskytuje stát. Z těchto peněz jde největší díl na úhradu léčiva. V současnosti je to tak, 

že 50 % je dotováno a druhých 50 % hradí spotřebitel. Dále byly podrobně okomentovány ostatní 

oblasti, které jsou podporovány evropskými dotacemi. Pokud hovoříme o jednotlivcích, nutnou 

podmínkou pro získání evropské dotace je být registrován v ÚE v Hradišťku. 

Národní dotace pro rok 2024 je poskytnuta ve výši 37milionů Kč, což je skoro o polovinu méně, 

než tomu bylo v roce předcházejícím. Dotace byly kráceny ve všech oborech činnosti, nejen ve 

včelařství. Mgr. MACHOVÁ vyjádřila naději, že snad v letech příštích bude tato dotace vyšší. 
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k bodu 6) CIS – slova se ujal Ing. František KREJČÍ a hned v úvodu okomentoval video ukázku 

k PORTÁLU VČELAŘE. Zdůraznil, že cílem jeho uvedení do praxe je maximální usnadnění 

administrativy jednotlivým včelařům, což se právě teď osvědčuje např. u Hlášení počtu včelstev 

do ÚE v Hradišťku, nebo při podávání Žádosti o dotaci 1.D. Zároveň však zůstává zachována i 

možnost požádat o dotaci 1D papírovou formou. Nelze však tyto způsoby vzájemně kombinovat. 

Podrobně rozebral jednotlivé moduly PV s tím, že postupně tak, jak bude potřeba budou 

doplněny ještě další. Krátká zmínka padla i ve věci spolupráce ČSV a MAKRa pro zvýhodněný 

nákup cukru. Každá ZO měla možnost požádat o deset ks. Karet pro své členy. Karty jsou sice 

na jméno, ale lze si je navzájem půjčovat. 

Mgr. Jarmila MACHOVÁ upozornila, že nelze podmiňovat poplatkem vydání potvrzení o 

umístění včelstev na jiném katastru. Toto potvrzení si lze vyžádat elektronicky přes PV. Pokud 

jde o dotaci 1.D, je podrobně vše řešeno v Oběžníku 1/2024. 

 

k bodu 7) Zdravotním problematika – úvodní slovo si vzala Mgr. Jarmila MACHOVÁ a 

vyjádřila se k tolik diskutovanému odběru měli začátkem kalendářního roku. Zatím se pro rok 

2025 nic nemění, měl se bude odebírat a vyšetřovat tak jako dosud. Při návštěvě výstavy Země 

živitelka byla i tato otázka diskutována s představiteli MZ a Veterinární správy. V zásadě došlo 

ke shodě v tom, že je zapotřebí, aby se k dané věci vyjádřili odborné kapacity vědecké, 

výzkumné i univerzitní. MVDr. Andrea NOVÁKOVÁ se jednoznačně postavila za zachování 

stávajícího vyšetření. 

K varoáze – vyšetření za rok 2023 bylo z hlediska pozitivních stanovišť lepší ne v roce 2022. 

K zásadnímu zlepšení však nedošlo. Varoáze se musí chovatelé věnovat trvale, neboť její 

největší nebezpečí je v šíření virových onemocnění včel. 

MVP – nejvíce ohnisek – severní Morava 

V Jihočeském kraji zjištěno na českovelenicku 7 pozitivních stanovišť, z toho se jedno bylo 

spáleno. U ostatních intenzita zamoření byla nízká. Kontrolní vyšetření ještě proběhne v září t.r. 

Vzhledem k této situaci je pro rok 2025 plánováno plošné vyšetření na MVP u příhraničních 

okresů s Rakouskem, konkrétně Jindřichův Hradec České Budějovice, Prachatice, Český 

Krumlov. Ostatní okresy kraje budou vyšetřeny v roce 2026. 

HVP – hniloba včelího plodu, podobně jako MVP se jedná o nebezpečnou nákazu a v případě 

jejího potvrzení je nutné stanoviště spálit. V Jihočeském kraji se toto onemocnění zatím 

neprojevilo. Avšak rozšiřuje se, víme už o sedmi ohniscích, proti původním třem. 

Hromadné úhyny – v letošním roce žádné hlášeny nebyly. Při podezření vždy rozhoduje rychlost 

informování příslušných kompetentních orgánů. Pohotovostní linka pro Jihočeský kraj, tlf: 720 

995 212. Funguje do 22hodiny včetně sobot a nedělí. 

Sršeň asijská – v ČR celkem 3 nálezy: 10/23 PLZEŇ, 2/24 HRÁDEK U ROKYCAN a 8/24 

OPAVSKO. 
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k bodu 8) Legislativa - za uplynulý rok nedošlo k zásadním změnám legislativy, která se dotýká 

včelařství. Zůstává daňové zvýhodnění pro včelaře do 50 včelstev. Příjmová část na jedno 

včelstvo je 1.000Kč. Tedy 50.000/rok 

 

k bodu 9) Mgr. Jarmila MACHOVÁ se vyjádřila k Výkazům majetku jednotlivých ZO a okresů. 

Reálně je dost ZO, které si tuto každoroční povinnost neplní a reálně se také uvažuje o tom, že 

by mohla být zrušena. 

Svépomocný fond – uvažuje se o možnosti jednoduššího požádání o náhradu, než je tomu dosud 

a to prostřednictvím portálu včelaře. 

Datové schránky – důležité kontrolovat jejich obsah. Upozornila na 10-ti denní dobu, kdy u 

písemností třeba od soudů běží odvolací lhůta. 

 

k bodu 10) Mgr. Jarmila MACHOVÁ spolu s Ing. Františkem KREJČÍM informovali o 

probíhajících pracích na budově svazu v Křemencově ulici v Praze. 

Rok 2025 bude rokem volebním, proběhnou VČS, okresní konference a také sjezd. 

 

K bodu 11) Martin PALEČEK poděkoval za účast na krajském aktivu a popřál všem včelařům 

a včelařkám, hodně sil do nadcházejícího období, pevné zdraví, zdravé včely. 

 

 

Zapsal: Miroslav J e l í n e k 
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